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Ko vasarā darīja studenti, 
pat mācībspēki — varam no

jaust, bet ko "Universitātes 
Avīzes" darbinieki, to var uz

zināt tikai lasot "UA". Par citu 
gaitām nākamajos numuros. 

Apsveicam jūs un sevi ar 
jauno mācību gadu, LU dzim

šanas dienu, un Romas pā

vesta Jāna Pāvila II ierašanos 
Latvijā un pie mums! 

Kā ari apsveicam Starptau

tiskajā žurnālistu solidaritātes 
dienā! 

Q '2* Q $ 0 Q 

Lūdzu ncaizgul ict ics ! Ejiet 
klausīties lekcijas pie draugiem uz 
viņu fakultātēm un aiciniet draugus 
pie sevis! Gudri būsit taču! 

PAVĒLE 
par vienotu nodarbību grafiku 

Ar 1993./94. akadēmiskā gada 
1. semestri noteikt LU vienotu darba 
gra f iku ar n o d a r b ī b u s ā k u m u 
sekojošos laikos: 

1. nodarbība — 8.30 
2. nodarbība — 10.30 
3. nodarbība — 12.30 
4. nodarbība — 14.30 
5. nodarbība — 16.30 
6. nodarbība — 18.15 
7. nodarbība — 20.00 

Rektors J. Zaķis 

Jauno studentu svētkos MĀRA DEDZINA (Izglītība') foto 



Universitātes Avûx 

SMALKO APRINDU HRONIKA 
VAI VISI ZINA, KO NOZĪME IEKOSTS ABOUTIS? 

Lai ari remontdarbi Universitātē 
vēl ritēja pilnā sparā un ieeja lielajā 
mājā bija no Merķcļa ielas puses, 
nomaldīties nevarēja. 6.augustā ar 
datoru salikts vēstījums un bultas 

App l e C o m p u t e r m ā c ī b u centra 
izveidošanu uz minētās bāzes. Katru 
māc ī bu gadu "StarLett " i ek ļ aus 
mācību centrā jaunāko tehniku un 
programmlīdzeklus. un tā tas pa-

saviem studentiem." 
Cita starpā Dz. Reidzānes kundze 

ar z iedu pušķi sveica datorspe -
ciālistu S.Takera kungu nozīmīgā 
jubilejā. Viņš viens no pirmajiem ar 

fl Rozā lentai pieskaras no kreisās G. Kronbergs. 
prorektors R. Kondratoviēs. Fizikas un matemātikas 
fakultātes dekāns O. Judrups 

fl Klāt ir ari "UA" redaktore Ilze 1. rindā no kreisās 
turpat līdzās datorspeciālisti R. Birziņa. 
J. Bieevskis. Dz. Reidzāne 

ffc Uz visu mierini noskatās 
U. Straujuma kungs, bet fonā ir 
šķīvis ar āboliem un neredz šam
panieša glāzes 

norād ī j a , ka Mac in tosh māc ibu 
Masēs atklāšana notiks. 

SlA "StarLett" direktors G.Kron 
berga kungs grieza lenti 11 .audilo 
rijas priekšā, jo viņi LU nodrošinā
juši ar Macintosh datoriem LC II un 
Classic (vismaz astoņiem). Tāpat, 
vienojoties ar IMC ( Independent 
Marketing Company), apņēmušies 
atrisināt jautājumu par autorizēta 

redzēts trīs gadu garumā. LU savu
kārt apņēmusies apmācīt studentus 
datorzinātnēs ne mazāk kā sešas 
stundas dienā. 

Vēsturiskā notikuma aculiecinie
ki vienprātīgi atzina, ka Macintosh 
vēsture Latvijā — tas ir Uldis Strau
jums. 

Kā atgādināja prorektors R.Kon-
draloviča kungs — šī tipa datora ie
n ā k š a n a LU sa i s tā s ar J . B l u ķ a 
kunga dāvinājumu pirms trim ga
diem, un tas bija Macintosh SE — 
lagad kompjūleru vecmāmiņa. Arī 
"UA" tāds tika. Ielika gaitā j aunā 
kus modeļus ieguva zinātnes, ārējo 
s a k a r u da ļa . arī va lodu cent rs . 
Šampanieša glāzes par jauno Mac 
apguvēju sekmīgu apmācību pacēla 
arī kungi no IBM pa
saules, konkrētāk — 
I l .Bondara kungs no 
" C o m p u t e r L a n d " . 
Sulīgi iekožot sarkanā 
ābo l ā . j a u t ā j u : " V a i 
IBM un Mac ļoti kon
kurē savā s t a r p ā ? " 
Diskrētās matemāti 
kas un programmēša
nas katedras vadītājs 
J.Biēevska kungs, gar
šīgi graužot riekstus. 
atlcica:"Katram ir sax's I 
Dievs, kam viņš tic un • 
nevienam nav tiesības £ Un tc 
to noliegt. Tā mācu arī fctoļtrl'&a 

makintošu salika ari LU kalendāru. 
Interesenti mācību klasē varēs 

iepazīties ar bagātīgu literatūru. Pat 
A p p l e C o m p u t e r IMC pā r s t āv 
niecības Austrumeiropā pārdošanas 
d i rektors D .K rauskop f a k u n g s , 
laimīgi smaidīdams, esot teicis, ka 
centrs ir labi iekārtots, jo ir daudz 
informatīvā materiāla. 

Pasākumu kuplināja daudzi mani 
kolēģi, tādēļ par 6 .augusta noti
kumu uzzinās ne tikai jaunā žurnā
la "Datortehnika" lasītāji. Un Ie
kostam ābolam ir savs noslēpums. 

Āboli garšo 11JZEI BR1NKMANEI 

visi notikuma aeuliceinieki. izņemot 
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AKADĒMISKĀS VIENĪBAS 

STUDENTI GODINA GODA VIRU 
PĒTERIS STRADIŅŠ, 

Medicīnas akadēmijas students 

Konstantīnam Čakstem un LCP vel
tītās plāksnes atklāšana notikusi lai
kā, kad sabiedrībā pamatoti izvei
dojies uzskats par studentiem kā ne
aktīvu tās sastāvdaļu. Šis notikums 
vēlreiz rāda, ka Latvijā ne tikai atjau
nojušās padomju laikos aizliegtās stu
dentu biedrības un korporācijas, bet 
arī pašos studentos atgriežas cieņa 
pret tradīcijām un vēsturi. Piemiņas 
plāksnes uzstādīšanu un visu pārējo 
organizēja un veica studenti — bied
rības 'Austrums" pārstāvji. Tas bija 
darbs pie plāksnes izgatavošanas or
ganizēšanas, bezgalīgā klīšana pa 
Rīgas pilsētas varas gaiteņiem, gaidot 
atļauju plāksnes uzstādīšanai, ielūgu
mu sūtīšana un žurnālistu "spaidīša
na", lai parādītos ari kaut kāda infor
mācija. Galu galā esam gandarī
ti par padarīto — mēs panācām 
LCP un Konstantīna Čakstes 
godināšanu valstiskā līmenī. Un 
to šie izcilie patrioti bija pelnī
juši. • •• 

īsa taina par to, kas ir 
LATVIJAS CENTRĀLA PADOME 

1993. gada 13. augusta pagāja 50 ga
di kopš dibināta Latvijas Centrālā 
padome (LCP) — nacionālās pretes
tības centrs pret svešām okupācijas 
varām. Tās organizētājs un vadītājs Ķ 
bija prof. Konstantīns Čakste 
(1901 — 1945). Latvijas prezidenta 
Jāņa Čakstes dēls. Viņš bija jurists, no 
1932. līdz 1940. gadam LU docētājs. 
Vairums svarīgāko LCP apspriežu notika 
prof. Konstantīna Čakstes dzīvokli Dzirnavu 
ielā 31. Viņš un tāpat loti daudzi LCP 
darbinieki bija Akadēmiskās vienības 
"Austrums" biedri. Akadēmiskā vienība 
"Austrums" 1993. gada 20. augustā, 
pīkst. 15 pie nama Dzirnavu ielā 31 atklāja 
piemiņas plāksni, pieminot savus biedrus, 
kā ari visus tos, kas abos okupācijas laikos 
cīnījās pret Iebrucējiem mūsu valsti un 
atdeva savas dzīvības gan KGB, gan Gestapo 
pagrabos vai nometnes, cīņā par brīvu un 
neatkarīgu Latvijas valsti. 
Latvijas Centrāla padome (LCP) bija nelegā

la latviešu inteliģences un politiķu kustība, 
kas Izveidojās vācu okupētajā Latvijā 
1943. gadā. Saja laikā Latvijas nacionāli 
orientētajiem spēkiem bija Jādomā par 
Latvijas nākotni, par nākotni, kas nebūtu 
atkarīga no svešām varām. 
Tā kā LCP bija apvienotas 4 Lielākas lat

viešu politiskās partijas, LCP Jutās tiesīga 
runāt Latvijas tautas vairākuma vārdā. 

• • • 
Publicējam svinīgā briza runu fragmentus 

LU rektors JURIS ZAĶIS 

Katrai tautai ir savs likteņstāsts, 
katram cilvēkam šajā tautā ir sava in
dividuālā dzīve, sava vieta. Un ja nu 

• • 'JAIA N A M A 1927 - 1 9 4 4 D O Z I V O | A 

• P R O T IUP 

I KONSTANTINS ČAKSTE 
KURA VADĪBA 

1943 GADA AUGUSTA DIBINĀTA 
LATVIJAS CENTRĀLĀ P A O 0 M E -

NACIONALAS PRETESTĪBAS CENTRS 
CiNAI P R E T 

SVEŠAM OKUPĀCIJAS VARĀM 

• « A K A D Ē M I S K Ā V I E N Ī B A . A U S T R U M S * « 

MĀRA DEDZINA 
("Izglītība") foto 

mēs saliekam šo personību un laiku, 
kurā viņi dzīvo, kopā — izveidojas kaut 
kas iepriekš noteikts un paredzēts, it 
kā personības loma nav maināma. Un 
tomēr tā ir maināma, to var izvēlēties, 
to var pieskaņot tam vai citam mērķim. 
Latvijas Universitāte kā akadēmiska 
iestāde lr saistīta ar darbību humāno, 
augsto zinātnisko, cilvēcisko vērtību 
kopšanā un g labāšanā. Un mēdz 
teikt — un ne ar politiskām peripeti
jām, tomēr katrs tās loceklis ir savas 
zemes pilsonis, ir saistīts ar savu tautu 
un, izvēloties to vai citu ceļu, to nevar 
aizmirst. Tāpēc ari. minot profesora 
Konstantīna Čakstes vārdu kontekstā 
ar Latvijas Universitāti, es varu droši 
teikt, ka tāpat kā ar Konstantīnu 
Čaksti var lepoties latviešu tauta, tāpat 
ari lepojas Latvijas Universitāte. 

Mācītājs ARTŪRS KAMINSKIS 

Es šodien stāvu šeitan kā vienīgais 
dzīvais palikušais no tām drūmām 
dienām, kas sākās vācu apcie
tinājuma laikā. Ar Čaksti satikos ceļā 
uz Štuthofas nometni uz kuģa. pēc 
tam vienā barakā Štuthofā. pēc tam 

viena kolonna, kad likvidēja 
nometni, gajam plecu pie 
pleca. 

Kad pienāca kādas dienas 
novakars pec grūta, grūta pār
gājiena, kura laika mes daž
reiz pārnakšņojām uz ceļa. 
sniegputeni, lietu, un tad 
steigšus lika skriet uz priek
šu — tā mes nonācām šai ma
zā nometnē — darba nometnē, 

kur Čakste paaicināja mani un sacīja: 
"Tu esi jauns, tu atgriezīsies 1.atvljā, 
man būs Jāpaliek šeit" Es bnrujos par 
šiem vārdiem. Vienmēr optimistiskais 
cilvēks, kas spēja citus uzmundrināt 
un cerību nezaudēt, runāja šos vārdus: 
"Man jāpaliek šeit". 

Un tā pienāca bridis, kad no rīta 
viņa vairs nebija. Tad mēs sasitām no 
dēļiem kaut kādu kasti — ta var saukt 
to. kurā mēs ielikām viņu, un. 
uzliekot virsū dēļus, aprakām aiz 
kādām grantsbedrēm mazā kalniņā, 
un tur piedalījās vēl dzīvi palikušie 
līdzgājēji: Ludvigs Sēja. Bernhards 
Einbergs . Bruno Kalniņš. Kārlis 
Aigars, Aleksandrs Olavs. Un vairāk 
tad ari mēs nebijām, kas raka šo kapu 
un kas šo kapu ari aizbēra. Tā. trīs 
saujas smilšu uzmetot, kā pēdējo 
sveicienu šim lieliskajam cilvēkam — 
tā es varētu teikt par Čaksti — dziļu 
kultūras cilvēku ar augstu inteliģenci. 
Tā palika viņš šai ceļā. 
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SMALKO APRINDU HRONIKA 
TIKŠANĀS AR MARGARITU TEČERI UN 

LONDONAS VĀVERĒM 
24. Jūnija rītā. kad mani draugi 

Latvija atpūtās no Jāņu nakts 
priekiem, es stāvēju Smita laukumā 
Londonā pie Konservatīvās partijas 
mītnes un vēroju vīriešus politiķus, 
kuri. neskatoties uz karsto laiku, bija 
ģērbušies visnotaļ eleganti — uzvalkos 
un kaklasaitēs. Kolēģis no Lietuvas 
gan bija mazliet sadrūmis. Viņš man 
žēlojās, ka nav paņēmis līdzi pie
tiekami smalkas drēbes, tādēļ šajā va
karā viņam izpaliks pieņemšana pie 

vienas no pasaulē viselegantāk ģērbta
jām sievietēm — baroneses, lēdijas 
Margaretas Tečeres. 

Es iegrimu domās, atceroties savu 
bērnību. Margareta Tečere itin bieži bi
ja skatāma televīzijas ekrānā. Toreiz 
neparedzēju, ka pēc gadiem sastapšu 
šo sievieti, kad viņa vairs nebūs 
Lielbritānijas premjerministre. Šī 
pēdējā iemesla dēļ es atļaušos savu 
stāstu par tikšanos ar Margaretu 
Tečerl vērst mazliet neoficiālu. Arī 
tādēļ, ka viņa savā runā nepavēstīja 
neko jaunu. Tikai neatkārtojama bija 
šīs personas klātbūtne, un atmiņas 
par šo notikumu varētu būt vienas no 
skaistākajām manā dzīvē. 

Pirmo reizi es biju tādā īstā angļu 
klubā un īsti konservatīvā angļu sa
biedrībā. Dāmas bija tērpušās tikai 
tumšos kostīmos, par kungiem ne
maz nerunājot. 

Klubā bija divas telpas. Vienā tika 

aicināti paši konservatīvie angļi , 
otrā — viesi jeb pārstāvji no jauno 
demokrātiju zemem. tātad — no Aus
trumeiropas. Mums šoreiz bija ta pri
vilēģija — pirmajiem sasveicināties ar 
Tečeres kundzi. Tā nu mes ieņēmām 
savas pozīcijas, nostājāmies gatavība 
sniegt roku apkartstaigajošajai leģen
dai. Kāda balss teica: "Lēdija bus pec 
piecām minūtēm". Mcs bijām gatavi 
sagaidīt. Tad: "Lēdija Ir jau atbrau
kusi". Pienāca īstais bndls ta kritiski 

izvērtēt savas angļu valodas zināša
nas. Atcerējos, kā es skolā apguvu 
pirmos vārdus angliski, pēc tam. kā 
runājos ar pirmajiem sastaptajiem 
angliski runājošajiem cilvēkiem. 
Steidzami pulcināju savā atmiņā vār
dus, kas būtu nepieciešami sarunai ar 
Tečeres kundzi. Igaunis, kurš stāvēja 
pa kreisi no manis, visu laiku pūlējās 
smaidīt. Bet pa labi stāvošais ungāru 
draugs vēsā mierā izkratīja pelnus no 
pīpes un paslēpa to. Tad arī klāt bija 
pati lēdija Tečere. 

Viņa ienāca mūsu telpā ar stingu 
smaidu uz lūpām, nesdama elkoni 
mazu rokassomiņu. Kā uzmācīgu mu
šu mākonis viņu aplidoja fotokores-
pondenti. Lēdiju pavadīja Andreus 
Rosindels — Konservatīvās partijas 
Jaunatnes līderis. Blakus šai spēcīgajai 
figūrai viņš jutās droši un omulīgi. 
Pārējā publika, teikšu atklāti, bija aiz
grābta no tā. ko redzēja savu acu 

priekša. Lcdija Tcčcrc aprunājas ar 
mums visiem. Viņas balss man šķita 
nedaudz skarba. Apjautājusies, no 
kuras valsts cs esmu. viņa Izteica 
savas pirmās asociācijas par Latviju. 
I>ar tam nedaudz vclak. 

Pērļu virtene nozibsmja manu acu 
priekša un tad pievērsās manam bla-
kusslavošajam draugam ungāram. Un 
tad jau viņa zibsnīja talak. bet mcs 
atviegloti uzelpojam. Pcc brīža viņa 
Iegāja pie angļiem, kuri uzņema 
Tečeres kundzi ar skalam ovācijām un 
ap laus iem. Bija dzirdami vareni 
politiski komplimenti. Ja Jau angļi 1a 
domā. varbūt lcdija tos patiesi ir ari 
pelnījusi. Taču viņas runa bija veltīta 
mums. kas pārstāvam zemes, kuras 
vel tikai nesen Ir ieskanējies vārds 
"demokrātija". 

Paraudzījos lauka pa logu. kur vcjš 
hganl šūpoja koku zarus parka apstā
dījumos. Zem kupla krūma stāvēja 
ratiņi, kuros gulēja paris menešu vecā 
Zviedrijas parlamenta deputāta 
atvasīte. Kamcr viņas vecāki rokojas 
ar bijušo Lielbritānijas premjerminis
tri, viņa baudīja silto Londonas va
karu. 

Kad viss bija beidzies, lcdija. paņē
musi savu milzīgo ziedu pušķi, gaļa 
prom vel skaļāku aplausu pavadīta. 
Jaunieši labprāt dzēra balto un sar
kano vīnu. ka ari pārrunāja notikušo. 
Un es atkal atrados blakus savam 
draugam ungāram, un mcs nolcmam 
doties aplūkot vāveres Londonas 
parkā. 

Vel tikai piebildīšu, ka tikšanas ar 
lēdiju Tcčcri bija Eiropas Demokrātis
kās Jaunatnes komūnijas semināra 
ietvaros. 

JOLANTA APINE 

I P.S. Konkurss lasītājiem \ 
Uzrakstiet, kā Jūs do- ļ 

[ mājat, kādas ir 
\ Tečeres kundzes pirmās 

asociācijas par Latviju! Precī
zāko ideju autorus apsolu uzaici
nāt uz diapozitīvu vakaru, kurā 
par šo aprakstīto pasākumu tiks 

stāstīts daudz sīkāk, un ar > 
bildēm. ""^ 

k - Idejas sūtīt "UA" redakcijai 
f^v» ar norādi: 

'TeCeres domas par Latviju". 

• "UA" korespondente Jolanta drosmīgi sniedz roku pasaulslavenajai "dzelzs 
lēdijai". Bail viņai nav, jo blakus no kreisās ungāru draugs, liet otrā pusē smaidošais 
igaunis 
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JA ESI STUDENTS 
KAPEC STUDENTAM VAJADZĪGA JAUNATNES PADOME? 

INESE VOIKA 
Šai rudeni paiet gads kops nodibināta Latvijas Jaunatnes padome. 

Pagājušā gada septembri līgumu par sadarbību padomes formā parakstīja 
14 dažādu jaunatnes organizāciju pilnvarotie. Šobrīd padomē jau iesaistī
jusies 21 organizācija. Tāpat kā pirms gada neviens šai padomē nepārstāv 
studentu intereses. 

Vai par studentu nepārstāvnlecību 
Jaunatnes Padomē ir vērts uztraukties? 

Lai atbildētu uz šo Jautājumu. Jāsāk 
ar to. kas notiek Dānijā. 

Augusta beigās Latvijas Jaunatnes 
padome rīkoja semināru par savu turp
māko darbību. Seminārā pieredzē (un 
arī Dānijas Ārlietu ministrijas Demo
krātijas fonda naudā) dālijās dāņu 
kolēģi. Viņiem Latvijā pastāvošo prob
lēmu laiks palicis tālu aiz muguras. Dā
nijas Jaunatnes padome pastāv Jau 50 
gadus, visi demokrātijas un pārstāv
niecības principi ir noslīpēti līdz spožam 
mirdzumam. Bet Dānijas jaunieši 
savukārt lr apvienojušies dažnedažādās 
organizācijās. 

Dānijas Jaunatnes padomē ir 16 al
goti darbinieki, kas nebūt nav daudz uz 
Dānijas kopējā fona. 

Viena no dānietēm Helle. kura vie
sojās Latvijā, pārstāvēja Dānijas Stu
dentu Savienību, kurā apvienojušās 20 
studentu organizācijas. Šī savienība 
nodarbojas tieši ar studentu dzīves jau

tājumu risināšanu. Viens no aktuālā
kajiem jautājumiem ir vidējās Iestāša
nās atzīmes samazināšana. (Dānijā jeb
kuras augstskolas 1. kursā ieskaita pēc 
vidusskolā iegūto atzīmju vidējās at
zīmes, turklāt iestāšanās robežas 
augstums atkarīgs no tā. cik populāra 
specialitāte. Tādējādi reflektantu lik
tenis visvairāk atkarīgs no čakluma vi
dusskolā. Studenti cīnās par to. lai 
valsts palielinātu finansiālo pabalstu 
studijām, jo šobrīd ar valsts maksāto 
stipendiju studenti var nosegt tikai da]u 
no studiju Izdevumiem. 

Daudzas lietas, par ko lemj Dānijas 
Jaunatnes padomē, studentus neinte
resē un neskar. 

Tad jājautā, vai Latvijas Studentu or
ganizācijām ari nav vienalga, kas notiek 
Latvijas Jaunatnes padomē? Viens no 
padomes uzdevumiem (par to tika 
spriests seminārā) varētu būt jaunatnes 
politikas un likumdošanas veidošana. 
Šādas politikas pastāvēšanā studentiem 
vajadzētu būt kaut nelielai Interesei. Cits 

jautājums, vai pašreizējā Jaunatnes Pa
dome spēj šos Jautājumus risināt. Pēc 
novērotāju domam pārāk lielu lomu šai 
veidojuma spēlē personiskas ambīcijas 
un pārak maz Ir konstruktīvas velēšanās 
vai pat spēju realizēt praktisku darbību. 
(Visi politiķi pie mums vienādi, t.l.. — 
nepolitiski, piebilstu skeptiķis.) 

Seminārā tika pausta doma (kurai 
gan ne visu dalīborganizāciju pārstāvji 
piekrita), ka stipras Jaunatnes Pado
mes pamats Ir stipras dalīborganizāci
jas, jo bez šīm organizācijām Jaunatnes 
Padomes pastāvēšanas Jēga zud. Tāpēc, 
atbildot uz virsrakstā uzdoto Jautā
jumu. Jāsaka, ka studenti būtu 
Ieinteresēti vispirms stiprā studentu 
savienība, kura apzinātu studentljas 
problēmas. Bet aktivā studentu dala. 
kura darbojas šais organizācijās, varētu 
paturēt prātā, ka runāt ar vīriem 
ministru krēslos un naudas makiem 
kabata vieglāk lr kori. Viens tāds koris 
pie tam Ir nodibināts — Latvijas 
Jaunatnes padome, tikai Jānoslipē tā 
skanīgu ms. 

Tuvākajā laikā tas varētu būt krietni 
nepieciešams, jo Izglītības ministrijā 
tiek veidots Jaunatnes lielu departa
ments 

AKTIVIZĒJAS BALTU AS VALSTU JAUNIE POLITIĶI 
Pie BDJP šūpuļa stāvēja ari JOLANTA APINE 
2. augustā Tallinā tika dibināta Bal

tijas demokrātiskās Jaunatnes padome. 
Pirmo reizi Baltijas valstu vēsturē lr 

izveidota starptautiska, politiska jau
natnes organizācija. Iniciatīva to darīt 
nāca no igauņu Jaunatnes politiskās 
asociācijas "Republika", kura atbalsta 
Igaunijas parlamenta vadošo spēku — 
koalīciju "Pro Patria". kas apvieno sevī 
centriski labēji orientētus politiķus.No 
pašmāju pārstāvjiem Tallinā bija Iera
dušies Latvijas Kristīgo demokrātu jau
natnes savienības un Latvijas Jauno 
demokrātu apvienības pārstāvji. No 
mūsu Universitātes šajā vēsturiski 
pirmreizējā notikumā piedalījās divi tās 
studenti — Māris Vītols, kurš Ir arī 
Kristīgo demokrātu jaunatnes savie
nības priekšsēdētājs, un Ivars Indāns. 
šīs pašas savienības centrālās valdes 
loceklis. Trešā pārstāve no Latvijas bija 
šī raksta autore, savienības ārējo saka
ru vadītāja. Jauno demokrātu apvie
nība bija deleģējusi Ati Tamužu un 
Induli Tamužu. kurš ari ir Latvijas Uni
versitātes students. 

Tālāk — no mūsu dienvidu kaimiņ
valsts Lietuvas uz Tallinu devās Jaunie 
kristīgie demokrāti. Jaunie liberāļi un 
Tēvzemes savienības Jaunatnes līgas 

pārstāvji jeb konservatīvie. 
Dibināšanas Ģenerālās Asamblejas 

laikā Izkristalizējās BDJP praktiskās 
darbības specifika. Tās interesēs Ir Ie
tekmēt valsts politiku attiecībā uz jau
natni, tādēļ ari padomes dalīborganizā
cijas savā starpā gatavas koordinēt li
kumdošanas iniciatīvas no trijām Bal
tijas valstīm, tikties konsultācijās par 
šiem Jautājumiem. Jau pavisam kon
krēti tika norunāts nākamajā vasarā 
Latvijā organizēt BDJP konferenci 
"Jaunatnes organizācijas kā lobiji valsts 
politikā". Protams, Jācer, ka jaundibinata 
padome veicinās Baltijas valstu 

sadarbību, šo valstu politiķu kopīgās 
pūles Integrēt savas zemes Eiropas 
aprite. Tika nolemts par jaundiblnāto 
organizāciju informēt divas lielākās 
politiski radniecīgās Eiropas mēroga 
Jaunatnes organizācijas — Eiropas 
Demokrātiskas Jaunatnes komūniju un 
Eiropas Jaunos kristīgos demokrātus. 

Nākošā valdes kopānākšana lr 
paredzēta februāri Rīgā. 

Šobrīd mums ir cerība ar laiku BDJP 
darbibā iesaistīt arī citas Latvijas 
Jaunatnes politiskās organizācijas — 
"Latvijas Ceļa" studentu klubu, jaunos 
liberāldemokrātus un jauniešus no 

"Tēvzemes un Brī
vības". 

• BDSP dibināša
nas Ģenerālā Asam
bleja. Pie triju valstu 
karodziņiem 
jaunievēlētais 
priekšsēdētājs Keks 
Marti Vahars 
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Šie divi raksti ir par cilvēku sastapšanos kalnos un uz zemes. Par to, 
kādus mūs redz no malas gan savieši, gan sveštautibnieki. Visa sāku ns ir 
katrā no mums. Bet kādi mēs esam? 

mazāk — daudzi atpaliek. Gribam iet 
meklēt. Jo migla var noklīst sazin kur. 
bet atbildei ieraugam vārgu kabatas 

'JUMS IR, PAR KO BŪT LEPNIEM' 
Es šovasar kāpu kalnā. 

Smilfrktii skafittes. Mēs Izgājām 
agri no rīta, ap pulkstens 
diviem. Nakts bija tumsa, un 
debesis sedza biezi mākoņi. 
Jākāpj nebija augstu. Mūsu 
mītne atradās kādu kilometru 
virs Ženēvas ezera, bet Rosi de 
N6 [Roucher de Nue) virsotne 
mūs gaidīja 2045 m augstumā. 
Dienas laikā šai kalnā var uz
kāpt, ejot pa īstām kalnu takām, 
taisni vien uz augšu, neizlaižot 
no skatiena izpletņlēcēju smaili 
kalna virsotnē. Šai naktī mums 
bija Jāapmet līkums ap egļalno 
kalna "plecu" un jāiet. Jāiet. 
Jāiet. Brīžam likās, ka ejam 
līdzenumu pastaiga — plats ceļš 
vien uz priekšu, brīžam egļu 
segai atsedzoties, paveroties lejā 
uz spožajām Montrē pilsētas 
ugunīm pie paša ezera krasta. 

Pēc pirmā atelpas brīža pie jaukas 
ūdens baļļiņas dodamies tālāk, jo nakts 
ir nakts, un arī Alpu pakalni sa
karsušām mugurām siltumu nedāvā. 

Taka strauji pagriežas un sāk vīties 
ka lnā aug šā — esam nokļuvuši 
egjainas kalnu muguras otrā pusē. 

Gājēju rinda izstiepjas — katram savs 
iešanas ritms, taka kļūst arvien 
šaurāka un akmeņaināka. Tumsa 
neļauj saskatīt stāvās aizas, uz kuru 
malām mēs balansējam. Pārkāpjam 
pāri drāšu žogam — īstās alpu govis 
nāk ari šai augstumā savus lielos zva
nus pie kakla pažvadzināt. Diena tas 
dažreiz aizšķērso ceļu uz augšu , 
savas brūnās acis blisinādamas, bet 
naktī te neviena nav. Pa kreisi ierau
gām alu. kurā ielienam izlūkos — tā 
stiepjas dziļi iekšā kalnā, arvien sa-
šaurinoties. Sienas skaisti lāsumo 
kabatas baterijas gaismā. 

Neliels pagrieziens, un mēs esam 
uz šķembām klāta, nu, gandrīz vai 
lielceļa. Īstenībā šis maršruts ir spe
ciāli tūristiem izstrādāts, un tikai 
nakts padara ceļu tik mežonīgu. Lejā, 
arvien zemāk, savas ugunis spīdina 
Montrē. 

Arvien biezāka metas migla, starp 
diviem akmens bluķiem ar mokām 
pamanām ceļa rādītāju. Esam kāpuši 
tik ilgi. ka, šķiet, tūlīt būsim augšā. 
Migla sit sejā rupjas lāses, bet kalns 
melnē arvien uz augšu, galotni tumsā 
un miglā slēpdams. 

Stāvums pieaug. Jāsāk skaitīt 
ritms, ar mokām pievilkt kājas uz 
augšu. Mēs esam iekāpuši mākonī, 
kur lietus lāses virpulī ar vēja brāz
mām svilpj gar visām drēbju vīlītēm. 
Taustām ceļu. Mūsu kļūst aizvien 

ļgn 

"UA" korespondente Inese Voika Rošē de Nē kalnā 

lukturīša gaismiņu. Grūti. Varbūt pat 
jāiet atpakaļ. Nu vel pedejos metrus, 
lai pateiktu pārējiem. Izradās, ka tie 
ir Jau a u g š a — Roucher de Nue 
virsotne speciāli uzbūvētajā skatu 
laukumiņa. 

Mes esam ara no mākoņa. Saule 
spīdina ezera virsmu. Pilsēta gurdi 
mostas, pārlaidusi tur talu leja kārtē
jo mierīgo nakti. To mes redzam tik 
skaidri, bet esam tik augstu. Tic. kuri 
pal ika virsotne, vēl acīmredzami 
peldas aukstajā mākoņa piena. 

Le - Jā. le - Jā. vairs nevar. Konfe
renču centra, ko atstājam pirms 5 
stundām, pa ceļam uz istabiņām no
krītam četrrāpus. Vecie ļaudis, iedami 
rīta brokastīs, nobnnas vien. bet sa
prot, jo savā jaunība ari gājuši uz 
Roše de Nē. 

Tāds gajieniņš bez saules visiem 
kopā — latviešiem, amerikāņiem, 
francūžiem, angļiem, nigēricšiem, 
jaunzēlandiešiem. 

Ir septiņi no rīta. Saule būs. 

Tas notika šovasar. Cou.v pili kā
dus 1000 metrus virs Ženēvas ezera, 
tātad Šveice, bija sabraukuši cilvēki, 
lai runātu par "Reģioniem krīze". Tur 
bija ļaudis no Kambodžas. Nigērijas. 
Kipras. Horvātijas. Brazīlijas. Korejas, 
daudzām Eiropas valstīm un ari no 
Latvijas. Šīs kopāsanākšanas mērķis 
bija ne tik daudz izskaidrot un 
aprakstīt šīs krīzes, bet — Izstāstīt 
savu sāpi. izkliegt s a v u bezspēcību, 
šai kliedzienā varbūt rodot spēku 
piedot. Ari tad. ja es neesmu kaujas 
laukā, arī tad. Ja es pat neturu ļaunu 
prātu uz savu kaimiņu ar citu ādas 
k rāsu , krīze sab iedr ībā noteikti 
atsaucas ari uz mani. Tātad ceļš no 
krīzes uz tās atrisināšanu ari sākas 
manī. 

Visas" konferences internacionālā 
publika skatījās Jura Podnieka filmu 
"Krusta ceļš" un raudāja. Viņi nāca 
mums klāt pēc filmas un teica: "Jums 
ir. par ko būt lepniem. Jūsu ciešanu 
pūrs ir bijis neizmērojams, bet Jūsu 
nesagraujamā ticība atdzimšanai un 
l aba jam ir vēl ne izmērojamāka 
bagātība." Pēc tam es izstāstīju, ka 
ikdienā man nav viegli dzīvot tik 
neviendabīgā vidē, kāda tagad ir 
Latvijā un it sevišķi Rīgā. ka prob
lēmu ir daudz, bet mani noteikti 
nevada tādas jūtas kā naids. Man nav 
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neviena, ko ienīst par manas valsts 
un manas ģimenes pagātni, jo 
nezinu, cik šai pagātnē esmu 
vainojama vai iejaukta es pati. Pēc šī 
stāsta kāda universitātes pasniedzēja 
po Libānas teica, ka tas dodot viņai 
cerību, ka var dzīvot arī bez naida, ko 
viņai pašai valstī, kurā cīnās divas 
ticības — kristieši un musulmaņi — 
ir grūti realizēt. 

Krišs, kurš Anglijā studē psiholoģi
ju, labs draugs, atzinās, ka pēc šīs 
filmas esot sajutis, ka nekad nesapra
tīs mūs līdz galam, j o viņa dzīvē 
nekad tādu pārdzīvojumu nav bijis. 
Viņš teica, ka gandrīz baidoties ar 
mani runāt, jo nezinot vai ar mums 
par ikdienišķām lietām var tērzēt. 
Steidzos viņu nomierināt, stāstīdama, 
ka ikdienā mēs esam gluži mietpil
soniski ļautiņi, tāpat kā daudzviet Ei
ropā un ka tie ir reti brīži. kuri. pal
dies Dievam, mums doti. kuros pār
vērtēt sevi un sevi tautā. Es Krišam 
atzinos, ka saprotu viņa neērtības 
izjūtu, jo. satiekot kādu no Horvātijas 
vai Bosnijas, arī es īsti nezinu, vai 
drīkst ar tiem cilvēkiem par parastu 
ikdienu, puķītēm un Coca—colu 
runāt. 

Kādā jauniešu tikšanās reizē tur
pat konferencē mēs dzirdējām horvā-
tietes Lenkas vienkāršu stāstu. Vi
siem tika uzdots Jautājums par to. 

kas katram šķiet šai bndi vissvarīgā
kais. Kā jau jaunus cilvēkus, visus 
lielākoties uztrauca personiskas 
problēmas. Ari Lenkas stāsts bija per
sonisks, un. Ja jūs būtu redzējuši 
viņu raudam un elsojam stāstījuma 
laikā, tas varbūt pat šķistu dīvaini. 
Lenka ieradusies konferencē kopa ar 
draudzeni un uzzinājusi, ka bus jā
dzīvo ar serbieti vienā istabiņa. Viņas 
satikušās, iepazinušas, noskaid
rojušas, ka var atrast kopīgu valodu 
(lai ari serbietei bijis jāaizrāda, ka 
viņas valoda nav dienvidslāvu) un it 
kā mierīgi lidzāspastāvējušas. Reiz 
viņu istabiņā aizsprostojies klozets, 
ko abas horvātietesvnevarējušas 
atdambēt. Smiekli lieli. Atnākusi 
serbiete. un viņas trijatā, smiedamās 
līdz asarām, klozetu atdambējušas. 
Kad serbiete braukusi prom. viņas 
neesot gribējušas šķirties. "Es esmu 
gatava a izdambēt v i sus podus 
Horvātijā, lai tikai tas vienmēr būtu", 
nobeidza Lenka. "piedodiet, ka es 
nevaru novaldīt asaras." 

Sts bija S t ā s t s par cilvēkiem, ar 
kuriem kopā es kāpu saul lēktu 
skatīties. 

INESE VOIKA 
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TEPAT MUSP* l ž c ļļjļļ 
"KAS PAR BĒDĪGI 

KULTURĀLU TAUTU I" 
26. augustā studenšu vienības 

"Latviete" Viesu vakarā pulcējās 
visi tie, kas vēlējās redzēt un dzirdēt 
rakstnieci un dabaszinātnieci Ainu 
Vāveri no Austrālijas un Marutu 
Voitkusi Lūkinu no Kanādas. 

Aina Vāvere pie mums pazīstama ar 
grāmatiņu "Varbūt tā bija". 

Viņa atcerējās pec kara IMncberga 
dibinātas Baltijas universitātes laikus. 
Ta pastāvējusi apmēram plecus gadus, 
gūstot ari starptautisku atzīšanu. 

Vāveres kundze noradīja, ka šai 
laikā dibināto diezgan daudzo-organi
zāciju dalībnieki pratuši an īsti studen 
tiskl priecāties, par spīti visam dzīves 
un mācību problēmām. 

Viņai pašai drošu runu. izturēšanos 
sabiedrība un lustīgu dzledatprasmi 
palīdzējusi gut vienība "Auseklis", kas 
bijusi gan meiteņu, gan pulšu organi
zācija 

Vienu no tai laikā dziedātām dzies
mām, kas mums izrādījās nezināma. 
Aina Vāvere apņemas Iemācīt. Jauki, 
ka sekoja šads Jautrāks mirklis. Jo gana 
domīgi visi bija kļuvuši, noklausoties 
jau Marutas Voltkuses Lukinas 
pārdomas, ko dzirdējām pirms tam. 

Viņa runāja par mums — mūsdienu 
latviešiem, bieži salīdzinājumam minot 
mūsu senčus. Kādi tad esam viņas 
skatījumā? 

Savstarpējas neticības un ballu sa
grauzti, pašapziņas trūkuma pārņemti. 
Savas dzīvesziņas nicinātāji, tātad an 
sevis nicinātāji. Bet. Ja cilvēkam 
trūkstot pašcieņas, tas nevarot cienīt 
ari citu. lidz ar to an — savu tautu. 

Lielā mērā ar to tad an butu izskaid
rojama to latviešu rīcība, kas "sve
šajiem razbainlekiem pārdevuši dvē
seli". Un Lūkinas kundzesprāt vis
briesmīgākā ir vienaldzība par savas 
dvēseles stāvokli vispār. 

"Mūsu senči dzīvoja dievotā pasau
lē." Bet šobrīd mēs esot pārāk daudz 
zaudējuši no ši dievotā. Tas redzams, 
svinot latviskos svētkus. īpaši Jāņus. 
Svarīgākais parasti esot izdzert pēc 
iespējas vairāk grādīgā. Un domājot par 
Lāgo svētku mūsdienīgajām tradīcijām, 
viešņa secināja: "Kas par bēdīgi 
kulturālu tautu!" 

Kad tiešām sākām justies kā tikko 
izlīduši no alas. varējām atviegloti 
nopūsUes. Jo Izrādās, kāds galšumtņš 
tomēr mūsos esot. 

Savā runā Lūkinas kundze pieminēja 
arī Latvijas Universitāti, novēlot tai 
interesēties par latviešu ticību ar tikpat 
lielu dedzību, kā tā nododas svešu 
ticību izpētei. 

LINDA VAITS. 
studenšu \ienības 'Latviete' savlete 

GINTAS LUKŠEVICAS 
foto 
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VIENI JAU BEIDZ 

DIVI LU ABSOLVENTU IZLAIDUMI 
VIENĀ DIENĀ 

, Dabaszinātņu diploms ir cieņā 
: vienmēr 

26. jūnijā Latvijas Universitātē. 
Lielajā Aulā notika Fizikas un Mate
mātikas fakultātes Sigada absolven
tu Izlaidums. Pavisam diplomus sa
ņēma 257 Fizikas un Matemātikas 
fakultātes beidzēji ar ļoti dažādu stu
diju laikā iegūto specializāciju — 
fizika, matemātikā, datorzinātnēs un 
arī citās zinātņu nozarēs. 

Izlaiduma laikā bieži atskanēja 
vārdi "pirmo reizi". Pirmo reiz Fizi
kas un Matemātikas fakultātes Iz
la idumā tiek saņem ti trīs dažāda 
veida diplomi. 

Viens no tiem lr maģistra d ip 
loms. Par fizikas un astronomijas 
maģistriem kļuvuši 37 absolventi, 
bet maģ i s t r a g r ā d u matemāt ikā 
ieguvuši 34 absolventi. 

Šo grādu Ieguva un diplomu sa
ņēma gan gados j aun ie studenti, 
gan ari Jau pazīstami Latvijas Uni
versitātes pasniedzēji. Ari tas — 
pirmo reiz. 

Plecus gadus Fizikas un Matemā
tikas fakultātē ir pavadījuši 53 fiziķi, 
no tiem 3 neklātienē; 66 matemātiķi, 
15 neklāt ienē ; 42 l iet išķās 
matemāt ikas , ku ras n o s a u k u m s 
tagad ir datorzinātnes, speciālisti, no 
tiem tikai viens neklātienē. 

60 fakultātes absolventi ir Izvēlē
jušies grūto, atbildīgo fizikas vai ari 
matemātikas skolotāja profesiju. 

Trešais diploma veids apliecina, 
ka četros studiju gados ir apgūta 
baka laura studiju programma un 
tagad ir iegūts bakalaura grāds. Šo
gad absolventu vidū ir 5 fizikas ba
kalauri un rikai viens matemātikas 
bakalaurs. 

Šī zinātniskā grāda ieguvējiem ir 
iespējas mācības turpināt maģistra
tūrā. Savukārt maģistriem — dokto-
rantūrā. 

Fizikas un Matemātikas fakultātes 
šīgada absolventu specializācija, kas 
iegūta studi ju la ikā, ļauj viņiem 
izvēlēties savu darbības virzienu. 

Bez tam Domes priekšsēdētājs 
Ervīns Ši lders novēlēja ikvienam 
absolventam šajā nozarē noturēties, 
jo dabasz inā tņu dip loms lr bijis 
godā un cieņā vienmēr. 

Ziedu netrūka ari jaunajiem 
filologiem 

26. jūnijā savus svētkus svinēja 
LU Filoloģijas fakultātes pasniedzēji 
un nu j au bijušie studenti. Jo šai 
dienā LU Lielajā Aulā notika Filo
loģi jas fakul tātes a b s o l v e n t u 
izlaidums. 

Šogad ir simtu divpadsmit dienas 
nodaļas absolventu un viņu speciali
zācija ir HaTārta», gan latviešu filoloģi
ja, gan krievu filoloģija, gan žurnālis
tika, gan bibliotēku zinātne. Fakultāti 
absolvēja ari tulku grupa. Diplomus 
absolventiem pasniedza Filoloģijas 
fakultātes dekāne docente Dace Lāse. 
bet apsveikuma uzrunu Jaunajiem fi
lologiem teica Baltu nodaļas vadītāja 
Dzintra Paegle. Viņa runāja par Mm 
lielām vērtībām — latviešu valodu, 
dzimteni Latviju un tuviniekiem, ko 
nekad navajadzētu aizmirst. 

Izlaidumā uzstājās ari Eksaminā 
cijas komisijas priekšsēdētājs, žur
nālists Ēriks Hānbergs un j auna 
jiem žurnālistiem novēlēja vienmēr 
apzināties, ka prese ir tā valsts ce
turtā vara. kas Latvijā pat laban 
veidojas. 

Cerams, ka ikvienam šīsdienas 
absolventam piepildīsies Filoloģijas 
fakultātes dekānes docentes Daces 
Lūses izteiktais novēlējums, ka vē
lāk, atskatoties uz pieciem nupat 
kā pagājušajiem studiju gadiem, tie 
liksies mūžā skaistākie. 

MAGDA RIEKSTIŅA 
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OTRI TIKAI SAK 

STATISTIKA VESTA, KA 
STUDĒTGRIBĒTĀJIEM VEICIES 

IESTĀJEKSĀMENOS 
Šīgada iestājeksāmeni LU ir j au 

pagājuši, bet Studiju Informācijas 
Centrā lr atrodama apkopotā statis
tika par to. kādas bakalaura pro
grammas ir nākamo studentu uzma
n ības centrā un kā studētgr ibē -
tājiem velcies iestājpārbaudījumos. 

Ar Studiju Informācijas Centra 
apkopotās statistikas datiem iepa
zīstina Jānis Stonis. 

—Sākuma konkurss visā LU die
nas nodaļā bija 3.06 cilvēki uz vietu, 
pēc pirmā eksāmena konkurss sa
mazinājās līdz 2.34 cilvēkiem uz vie
tu, pēc otrā eksāmena — 1.93. bet 
beigu konkurss vēl pēc dažādiem 
ies tā jpārbaud ī jumiem bi ja 1.88 
cilvēki uz vietu. 3 9 % reflektantu 
iestājpārbaudījumus neizturēja. 

Studijām dienas nodaļā pieteicās 
pavisam 3234 studētgribētāji, kas 
i e sn iedza 4324 p i e t e i kumus — 
daudzi reflektanti iesniedza pietei
kumus vairāku bakalaura program
m u s tud i j ām u n kārtoja iestā j 
eksāmenus divās baka laura pro 
grammās. 

—Cik bakalaura programmas 
tiek piedāvātas studentiem? 

—Šogad studentiem tiek piedāvā
tas 28 bakalaura programmas un 
46 apakšprogrammas. 

—Kurās fakultātēs konkurss bija 
vislielākais? 

—Vislielākais konkurss bija Pe
dagoģijas fakultātē, psiholoģijas ba 
ka laura programmas studijām — 
8.6 cilvēki uz vietu, otrā vietā ir 
S v e š v a l o d u f aku l tā tes a n g ļ u 
valodas un literatūras baka laura 
programma — 7.56 cilvēki uz vietu. 
V ā c u v a l o d a s u n l i t e r a tū r a s 
baka l au ra programmai konkurss 
bija 3.84 cilvēki uz vietu. Viens no 
l ie lākaj iem konkurs i em LU b i ja 
tiesību zinātņu bakalaura program
m a s s tud i j ām — 6 .2 ci lvēki u z 
v ietu . Ķīmi jas faku l tātē š o g a d 
vispār nebija iestājeksāmenu, tikai 
atestātu konkurss . Uz 50 vietām 
tika iesniegti 137 pieteikumi. 

—C/Jc liela popularitāte ir studi
jām neklātienē un vakara nodaļā? 

—Studi jām neklātienē tika ie
sniegti 317 pieteikumi. Vakara no
daļa pastāv vienīgi Juridiskajā fa

kultātē, tur vēlējās studēt 71 cil
vēks. 

—Vai studentiem, kas šogad sāk 
studijas, ir iespējams venlaicīgi stu
dēt divas bakalaura programmas? 

—Jau pašreiz ir cilvēki, kas studē 
divas bakalaura programmas. Tas 
ir iespējams tiem studentiem, kas 
uzsāks studijas šogad. Te var pie
minēt LU Senāta pieņemto "studiju 
rulli", s a s akaņā ar kuru ikviens 
students. Ja vien tas ir praktiski 
iespējams, var klausīties lekcijas, 
kārto jot v i s u s n e p i e c i e š a m o s 
p ā r b a u d ī j u m u s . Jebkurā — pēc 
paša izvēles — bakalaura program
mā. Šīs māc ības tiek ieskaitītas 
s tudenta v ispārē jā studi ju p ro 
grammā. 

—Cik plašs ir valsts budžeta 
nnansējums? 

—Ir 1282 valsts budžetā finansē
tas vietas. Par studijām paši mak
sās 300 vai vēl vairāk studenti. 

—Cik liela ir mācību maksa? 
— V i e n a a k a d ē m i s k ā m ā c i b u 

gada maksa ir 10C lati. 
—Vai. par mācībām maksājot, 

var studēt jebkurš, vai tomēr pastāv 
noteiktas prasības? 

—LU noteiktajām prasībām atbil
stošam līmenim ir jābūt. 

—Varbūt miniet vēl kādus statis
tikas datus? 

—Lielākā daļa cilvēku, kas bija 
pieteikušies studijām, ir j aunāk i 
par 20 gadiem. Reflektantu vidējais 
vecums ir 19 gadi. 2137 reflektanti 
iepriekšējo izglītību, kas visbiežāk ir 
vidējā, ir ieguvuši 1993. gadā. Ar 
visvecāko iepriekšējās izglītības 
stāžu ir 1968. gadā vidējo izglītību 
ieguvis cilvēks. 47 jaunie studenti ir 
p r ecē ju š i e s . 8 — ir pa p ā r i e m 
vienādi vārd i un uzvārd i , bet 4 
cilvēki ir dzimuši 31. decembri. 

—L7n nobeigumā — kā Jūs vērtē
jat jauno studentu kontingentu? 

—Es uzskatu, ka tas ir pietieka
mi spēcīgs. V ispār šogad LU bija 
negaidīti daudz pieteikumu. 

MAGDA RIEKSTIŅA 
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PROVINCES DEJOTAJĀ PIEZĪMES 
Es zinu — paies pavisam neilgs laiks, atkal visi iegrims ikdienas 

rūpēs, nāks jauni notikumi, kas aizēnos iepriekšējos un divaini 
satrauks cilvēku prātus. Taču loti negribētos, lai pavisam piemirstos 
ši nedēja vasaras vidū, kad piedziedāta un deju so|u pieskandināta ir 
visa Riga. 

dzeties ari naktis. Notiek dziedāšana, 
dažu vakaru ballītes dancošana, bet 
v ienam visuz jautr inošākā. citam 
vistracinošākā šķiet orķestrantu 
tauru nešpetnā dziesma. Kads 
brīnišķs azarts ap pleciem no rīta 
solot pa skolas gaiteņiem un sarīkot 

• "UA" literārā redaktore Linda 
visā godībā 

Kas gan Dziesmu un deju svētki lr 
bez dejotājiem? Un kas gan tas par 
dejotāju, kam savu reizi nav nācies 
piedalīties šādos svētkos? 

Kam bijusi laime to izbaudīt, zinās, 
ka deju svētki nav tikai krāšņie 
koncerti un Rīgas ielas rotājošais 
gājiens. 

Daugavas stadions. Rumbu la . 
Mēģinājumi. Bieži tik gari un nogur
dinoši. Bet tie taču ir svētku sākums! 
Un reizēm pat j ā b r ī n ā s par to 
iznākumu, kāds redzams laukumā 
koncertos, jo mēģinājumos dejotāji 
nereti mēdz būt tik paguruši un neat
saucīgi. Tomēr tajā pašā laikā par sp
īti visam ari spējīgi saņemties un ne
gulēto nakšu saldo miegu noslēpt 
kabatās. 

Dažkārt ir tik grūti saprasties vien 
diviem cilvēkiem, bet še laukumā jā
atrod kopīga valoda tūkstošiem — de
jotājiem, kolektīvu vadītājiem un 
virsvadītājiem. 

Virsvadītājs nosaka galveno mēģi
nājumu noskaņu. Gan ar savu rak
sturu, gan garastāvokli. Cik virsvadī-
tāju, tik noskaņu. Bei. tas ir inte
resanti, jo nav vienmuļi. 

• Karstā saule un mēģinājums spēja nokautēt pie zemes 

Dauzīšanās prieks, dejotprieks. 
jokotprieks — cik tas viss nepie
ciešams! Un nav nemaz tik (auni. ja 
mēģinājums bieži tiek pārtraukts, lai 
novērstu kārtējo nevīžību laukumā: 
"Puis. tajās raibajās biksēs, nu nostā
jies taču kā nākas! Nemaz nesme
jieties, es te no augšas redzu pat jūsu 
mazo pirkstiņu pakustamies!" 

Bet ne vienmēr līdzās ir tikai Jaut
rais un patīkamais. 

Piemēram, kā gan jūtas dejotājs 
tad, kad deja laukumā apgūta līdz 
pusei, bet virsvadītājs pēkšņi sadus
mojas un. pateicis: "Sveiki!", pazūd 
no tribīnes? Bet nākamās dienas va
karā jau koncerts... 

Lai arī mēs no provinces, tomēr 
esam labākā situācijā nekā galvaspil
sētas Rīgas kolektīvi. Ari vakaros pēc 
mēģinājumiem un naktīs mūs vieno 
no Centra visai attālās skolas sienas. 

Jūtamies provinciāli ērti un ierasti, 
jo \ie\pi\sētas iikumu ietekmei te, 
šķiet, neesam pakļauti. Meitenes tu
vējās pļavās vai turpat skolas apkār
tnē nolasa katru izskatīgo ziediņu vai
nagu pīšanai. Kā šādi pasākumi, tā 
ari pastaigas notiek īsajos mēģinā
juma bikšsvārciņos. Kas par to, j a 
kāds ziņkārīgais noraugās pakaļ. Gal
venais, ka pašsajūta laba. 

Daudzi par tās trūkumu nevar sū-

kur traci aiz katras klases durvīm, 
mīt kādi svētku dalībnieki! 

Ko darīt gulētgribēlājiem. bet gulēt-
nevarētājiem? Sakost zobus, caur 
dusmām pasmaidīt un saprotoši no
domāt, ka šādi svētki taču notiek 
mazākais ik pēc trim gadiem... 

Pirmais koncerts. 
Fanfaru skaņas. šķiet, iekšā visu 
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• Karsa, bet jauki... 

apgriež kājām gaisā un tevi iesviež to 
neatkārtojamo izjūtu virpulī, kas 
saglabājas visu koncerta laiku. 

Pārvērt ības dejās, pārvērt ības 
dabā. 

Gan draiskāki, gan mierīgāki ritmi 
nomaina viens otru. Un "Cielaviņas" 
skrējiens pa tēvuzemes stūru stū
riem, kas sācies siltas, spožas saules 
pavadīts, vēlāk turpinās uz tumšu 
debesu, ži lbinošu prožektoru un 
apaļas, noslēpumainas mēnessripas 
fona. • 

Romantiski. Aizkustinoši. 

Gājiena rīts. Cik labi, ka saulains. 
Tiekam nogādāti "izejas pozīcijās". 

Stāvam, gaidām savu iznācienu, bet 
drīz nojaušam, ka tas tik ātri neno
tiks. 

Paiet stunda, divas. Katrs cenšas 
atrast sev pieņemamāku izklaidēša
nos. Dažs iegrimis Jaunākā laikraksta 
informācijas labirintos. Daudzi meklē 
g lāb iņu s apņu pa sau l ē— cits 
aizvērtām, cits vaļējām acīm. 

Pēc vairākkārtējām viltus trauk
smēm grūti noticēt tad, kad tiešām 
jāsāk kustēties. Patiesībā pārāk lielīts 
lustes to darīt vairs nav. 

Labi, ka ielu malās stāvošo cilvēku 
smaidi mūs mazliet atdzīvina. Arī 
orķestris mums aiz muguras uztur 
dzīvīgāku garu. 

Ik pa brīdim kāds uzsauc kaut ko 
patīkamu. Ari mums. Draudzīgi at
smaidām pretim, ar pārmērīgu trok-
šņainību cenšoties neizcelties. 

Tikai, kad gājiens jau "pašķīdis", 
un mēs vieni paši soļojam pa Vecrīgas 
ieliņām, mutīgākie mēģina padarīt 
skaļāku to klusumu. 

Iespējams, gājiena laiks bija par 
īsu. lai kā nākas iejustos vajadzīgajā 
noskaņā. 

Bet viens ir skaidrs — gaidīšanas 

• Bet gaidit, sē-
» dēt stāvēt un gaidīt 

'J* -nav Jauki... 

br īd is tomēr bija 
mazliet par ilgu... 

Deju svētkiem šo
vakar sakām ardie
vas. Ari debesis raud 
un bēdājas. Bet kāds 
labums no asarām? 
Lai dzīvo jautrība! Un 
lietus palīdz to uz
turēt. Laukumā lēkā
jošie, šķiet visi azar
tā ierauti. Jo stiprāk 
līst. j o l īksmība 
lielāka. Slapjas kājas, 
mitri tērpi. Bet kas gan par to tagad 
domā!? 

Un līdz ar dejotāju smaidiem un 
"Rūdolfa smaidu" iedrošinās atkāpties 
ari lietus. 

Vēl draiska skraidīšana un slidinā
šanās pa stadionu pēc koncerta 
oficiālajām beigām. 

Pēdējās mūzikas taktis. Lielas peļ
ķes veiksmīga pārvarēšana. Auto
buss. Vai tas bija viss? 

Rīt visu svētku noslēgums. Bet lie
kas, tas nebūs TĀ. Mūsu diena bija 
šodien. Kaut padrūma laika apstākļu 
dēļ. tomēr prieka un sajūsmas pilna. 
Pagājušo svētku dienu vērtība ir to 
neatkārtojamībā. Jācer, ka pēc 
pieciem gadiem atkal te dejosim. Taču 
tas j a u būs pavisam citādāk, un 
jādomā — ne sliktāk. 

Piezīmes pārlapot Jauts bija 
LINDAI VĀTĪS 

• Piezīmes ielūkojusies un labi izdancojusies, Linda lepni iziet no kadra 



Universitātes Avīze 

CEĻO ARĪ TU 12 

EGONS ZABLOVSKIS 
Sevišķi interesantus pasākumus sācis organizēt Latvijas 

Universitātes Tūristu klubs. Tie ir tūrisma braucieni uz mūsu 
līdzšinējiem "baltajiem plankumiem" — uz rietumiem, ziemeļiem, 
dienvidiem. Pie tam šie braucieni ir pa kabatai arī ne sevišķi labi 
situētiem cilvēkiem. Tiesa, tajos nav lielu ērtību un komforta, jo 
ceļojot dzīve paiet automašīnā un ekskursijās. Viesnīcas paliek 
labākiem laikiem, restorānos, dārgajos teātros un bāros arī parasti 
neiegriežas. Taču gūtās informācijas daudzums pat nav īsti 
aptverams. Redzam un piedzīvojam tik daudz, cik varētu gūt, 
piedaloties "oficiālajos" tūrisma braucienos desmitiem reižu. 

Šoreiz stāsts par braucienu šī ga
da marta beigās cauri astoņām val
stīm no Baltijas līdz V idus jūra i . 
Galvenais mērķis bija iepazīt Itāliju 
un piedalīties Vigarano pilsētā Itā
lijas atklātajā maratonskrējienā. 

Brauciens sākās svētdienas rītā 
no A lma mater p a r āde s durv īm. 
Ardievu Daugava, mēs braucam uz 
tavu māsu Donavul Ardievu Latvija, 
ka s šor īt B a u s k a s n o v a d ā b i j a 
t inusies mīkstā b a l t ā tikko u z 
kritušā sniegā. Mēs b r aucam uz 
saulaino Itāliju u n gribam pabūt 
pilsētu pilsētā Romā un Vatikānā. 

Neizprotami sarežģīto robežpun
ktu Lazdiņos šķērsojām brīnumaini 
ātri, j o mums bija "stiprs papīrs". 
Jābrīnās, kāpēc te nav iespējams 
nodrošināt normālu robežpāreju — 
ci lvēkiem bieži j ā g a i d a r i n d ā 
v a i r āka s d i enas . Kam tas i r 
Izdevīgi? 

E s a m Pol i jā . B r a u c a m cau r i 
Augustovas mežiem. Nāk prātā 
pirmā pasaules kara notikumi, 
kad šajos mežos traģiski gāja 
bo jā k r i evu a rmi j a s XV I 
korpuss, kurā bija daudz 
latviešu. Tūļīgie cara ar 
mijas ģenerāļi nemācēja 
karot . Žēl to tautas 
dē lu . k a s n e k a d 
vairs neatgriezās 
dzimtenē vai arī 
mocī jās v ā c u 
k a r a g ū s t e k ņ u 
nometnēs. 

Jauks b i ja brauciens pāri Tat -
riem pa līkloču kalnu ceļiem. Bija 
dūmakains rīts un vieglie miglas 
kupuči teiksmaini rotaļājās vareno 
egļu galotnēs, brīžiem nolaizdamies 
ari j a u zaļot sākušajās ielejās, kur 
varē jām tālē saskatīt p a m a z a m 
kalnu ciemam. 

Slovākijā ilgi braucām pa skaisto 
Bistricas ieleju, kura vietām bija tik 

š au ra , ka reizēm l ikās — ka lnu 
ciemati uzcelti viens virs otra. Tc 
pēdējā pasaules karā bija parti -. 
zānu novads. Te mēs redzējām ^ 
kalnu kūrortus un slēpotāju 
g rupas augs tu ka lnos . J ā . ^ 
jauka kalnainā Slovākija — A 

šī tikko pušu sašķeltās bi . 
j u š ā s C e h o s l o v a k i j a s ^ 
aus t rumu daļa! Brī 
žam gr ibē jās kāpt^ 
ā rā no maš īnām 
likt slēpes pie kā 
j ā m un doties, 
s n i e g o t a j ā s . 

k a l n u n o g ā 
zēs. 
Pret vakaru j au 

'šķērsojām Ungāri-
rJas robežu un tuvojā-

rmies Budapeštai. Nak 
šņo jām pie D o n a v a s . 

'Klusi un rāmi plūda ūdeņi 
r no Alpu priekškalnēm, it kā 

'gribēdami labi apskatīt jauko 
p i l sētu tās k r a s t o s . V i eg l a 

'migla, rotādamās virs ūdeņiem, 
r pr iecē ja m ū s u dvēse les — taču 
reta i s no m u m s bi ja i ep r i ekš 
redzējis daudz apdziedāto Eiropas 
ga l veno ū d e n s ar tēr i ju — tr īs 
Cen t r ā l e i r opa s g a l v a sp i l s ē tu 
auklētāju..Vīne, Budapešta un Bel-
grada celtas Donavas krastos. 

"Pērli pie Donavas", kurā dzīvo 
va i rāk pa r 2 mil joniem ci lvēku, 
apskatām nākošajā dienā, jūsmojot 
par savdabīgo Ungārijas parlamenta 
ēku, jaunceltnēm Peštas centrā un 
veco Matiaša baznīcas kompleksu 
B ū d a s p u s ē . D a u d z p a r maz ir 
viena diena Budapešta! Droši var 
apga lvot , k a tā b i ja v i ena no 
patīkamākajām mūsu garajā ceļā. 

B r auco t gar B a l a t o n a ezeru , 
šķiet, esam Rīgas Jūrmalā. Te tādi 
paši smiltāji, tādas pašas priedes 
un tādas pašas vasamīclņas. Šī sa

j ū t a neatstāj m ū s ilgi ari vēl tad. 
kad aiz ezera braucām cauri plašam 
p u r v ā j a m . V a i tic neb i j a l iel ie 
Ķcmcru purvi? 

V a k a r ā p ā r i S lovēni ja i cē l ā s 
j a u n s m ē n e s s , a i c i nādams m ū s 
ielūkoties šajā jaunajā valstī, kura 
radusies, sabrūkot daudznacionā
lajai Dienvidslāvijai. Valsts teritorija 
ir trīs reizes mazāka nekā Latvija 
( 20 000 km2 ) a r 1.91 mi l j . ie
dzīvotājiem, bet kas tc par īpatnu 

^ dabu! Nav brīnums, ka valsts 
. k ļ u v u s i pa r tūr istu ic-
r cienītu zemi. Kaili, klin 

r saini kalni tc mijas ar zaļu 
p r i e žu mežu p u d u r i e m , 

'šauras ielejas ar Adrijas jūras 
i l a šumu . Redzē j ām d a u d z 

' jauku modernu kūrortu, lieliskas 
klintīs celtas autostrādes , ku ras 
vietumis virzījās pāri augstu gaisā 
paceltām arkām, dažkārt pat pāri 
ielejām un ciematiem. Slovēnija bija 
D ienv ids lāv i j as sa imnieciski un 
k u l t u r ā l i a t t ī s t ī t āka i s n o v a d s . 
Slovēņi var lepoties ar rietumu tipa 
d e m o k r ā t i j u . m ū s d i e n ī g u 

konstitūciju u n laipniem patīka
miem ļaudīm. Valstij grūtības sagā
dā karš kaimiņzemē Horvātijā, ar 
kuru ir 600 km robeža. 

Nelieli sarežģī jumi pie Itālijas 
robežas spiež mūs doties uz Kope-
ras pilsētu pie Adrijas jūras . Izrā
dījās, ka. veicot šo līkumiņu, esam 
guvuši daudz — iepazīstam vienu 
no vecākajām pilsētām pie Dolo
mītu kalniem un Adrijas jūras. 

Grieķu leģenda vēsta, ka pilsētu 
dibinājusi dieviete Atēna. Pilsētas 
izdevīgais stāvoklis veicināja tās 
attīstību. Slāvi te sāka ieplūst, sā
kot ar 804. gadu . frankistu valdī
š a n a s l a ikā . K a d pie v a r a s b i ja 
venēc ieš i ( 1 2 . — 1 3 . g s . ) , p i l sē ta 
i zve ido jās p a r I s t ras n o v a d a 
g a l v a s p i l s ē t u . A u s t r o u n g ā r i j a s 
valdības politika un blakus esošās 
Tri ēstas izaugsme bija par iemeslu 
Koperas ekonomiskai stagnācijai. 
Tā sākās reizē ar slovēņu nacionālo 
a t m o d u . T a d s ā k ā s ar ī s l ovēņu 
represijas, kuras pastiprinājās pēc 
p i r m ā p a s a u l e s k a r a u n b i j a j o 
sevišķi nežēlīgas fašisma laikos. 

Senās Koperas centrs vēl Jopro
j ām ir slēpts aiz mūriem, kas notei
ca pilsētas kompakto uzbūvi. Te ir 
vēl ciešāk nekā Iekšrigā! Vecpilsētas 
c e n t r ā i r T i to l a u k u m s a r ie 
vērojamu ēku kompleksu: katedrāle 
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CEĻO ARĪ TU 

t .Pēterburga 

a r got ikas po r tā lu ( 1716 . g. ) , 
ievērojamā gleznotāja Carpaccio 
torni, kas vispirms lietots aizsardzī
b a i , b e t vē lāk kā a v a n u tornis 
(1418. g.), Preatoru pils (15. gs.). 
Pilsētai bija 12 vārti. 

Sākot ar 1954. gadu, novads at
kal uzplaukst. No šī laika pilsēta no 
zvejnieku un mākslinieku pilsētas 
sāka pārveidoties par industriālu 
centru ar ievērojamu ostu ziemeļu 
Adriatijā. Novads pazīstams arī ar 
ga r š ī ga j i em I s t ras v īn iem un 
vīnogām, kurām labi patīk maigais 
Vidusjūras klimats. 

Mūsu ceļojuma ceturtās dienas 
pievakarē šķērsojām Itālijas robežu, 
u n sākās galvu reibinošs nobrau-
clens uz Triestu. Liekas, ka lidojam, 
jo tālu zem sevis redzam Jūru un tai 
pieslējušos pilsētu. Valstu robeža 
gā jus i a u g s t u ka lnos , bet ka ln i 
piespiedušies cieši jūrai, lieliska ir 
Trieste — divvalodas u n mūžīgo 
strīdu vieta. Pilsētu par savu sauc 
k ā slovēņi, tā itālieši. Tā celta uz 
daudziem pakalniem un no katra 
paveras skati uz jūru un Dolomītu 
kalniem. Sena jā pilsētā ir daudz 
pieminekļu, pārsteidz arī daudzās 
aug s t c e l tne s . Kā n a v b a i l no 

biežajām zemestrīcēm! 
G luds kā spogul is bija Adrijas 

jūras klajš, kad agrā rītā atstājām 
Triesti un devāmies uz Venēciju. 
Nav vārdu, lai aprakstītu ceļu gar 
Adr i jas j ū ru ! Klintis līdz p a š a m 
ūdenim un bieži ceļš izcirsts klintīs. 
C e ļ m a l a s p ape l e s un p a l m a s . 
Priekšā zilā Jūras zilgme. Ko vēl 
j a u k ā k u var vēlēties! Un kur vēl 
pīnijas! 

Piecus kilometrus garš dambis 
savieno Venēciju ar cietzemi. Sekla
j ā l a gūnā , k u r a a tda l a Rivoalto 
salu, uz kuras uzbūvēta Venēcija, 
laiski peld kaijas, redzami zvejnieku 
tīkli un atspoguļojas siltā Itālijas 
saule. Esam Venēcija — sapņu un 
i e d o m u p i l sētā . T ā d a s s a v ā d a s 
trīsas! Gandrīz negribas ticēt, ka 
drīz, drīz redzēsim šo pilsētu uz 
ū d e n s , gandr ī z bez i e lām, tik 
kanāliem un gondolam bagātu. 

Venēciju sāka celt 810. gadā, kad 
Romas sabrukuma laikos vajadzēja 
rast drošu patvēruma vietu. Tādu 
Andžello Partesipacio izvēlējās salu. 
Pašreiz te dzīvo ap 356 tūkstoši 
c i l vēku , un v i sa s a l a ir bl īvi 
apdzīvota. Pilsēta vienmēr ir bijusi 
ne vien jūras un tirdzniecības, bet 

ari mākslas un kultūras pilsēta. Te 
d a r b o j u š i e s v i su l a iku l a b ā k i e 
gleznotāji un mākslinieki, sākot no 
G i a m b e l l i n o l idz C a r p a c i o . no 
G io rg ione l idz T i c t ānam. no 
Tinteretto lidz Paole Vcronesc. no 
Tlepolo lidz Guardi. no Longhl līdz 
Canaletto. 

Venēciju aptuveni vienādās daļās 
da l a L ie la is k a n ā l s — C a n a l 
Grande. Kanālu ieslēdz brīnišķīgas 
pilis un baznīcas, kā ari gaumīgas 
dzīvojamās mājas. Kā apmāti visu 
dienu klīstam pa kanālmalām un 
krāšņajiem laukumiem. 

Pats nozīmīgākais Venēcijā, šķiet, 
ir Sv. Marka l aukums un celtņu 
komplekss ap to. Centrālā celtne ir 
Sv. Marka katedrāle. Pirmā baznīca 
celta pa r godu evaņģē l i s t am 
Sv. Markam 832. gadā . Leģenda 
stāsta, ka divi venēciešu jūrnieki 
s lepeni n o g ā d ā j u š i evaņģē l i s t a 
mi r s t ī gās a t l i ekas no Ēģ ip tes 
Venēc i j ā . B a z n ī c a v a i r ā k k ā r t 
izpost i ta u n a tka l a t j auno ta 
1071. gadā un turpmāk papildināta 
un izdai ļota . Ša jā d a r b ā p i eda 
lījušies daudzi slaveni mākslinieki, 
p i e m ē r a m . N iko lo Lamber t i , 
A . G a e t a n a . Liels bi j is XV g s . 
F lo rences h u m ā n i s m a m ā k s l a s 
laikmeta iespaids. Baznīcas inter
j e r s ve idots pēc g r i eķu k r u s t a . 
Logos mozaīkas ar kopplatību 4500 
m2. Ari grīda veidota no marmora 
mozaīkām. Baznīcas stenas klātas 
m a r m o r a p l ā k s n ē m . D a u d z 
juvelierizstrādājumu. 

Blakus katedrālei atrodas lieliskā 
H e r c o g u ( dodžu ) p i l s , k u r a s 
arhitektūra ir visraksturīgākā Venē
cijai. Pils celta reizē ar p i l sē tu 
XV gs. desmitajos gados. Pils telpās 
ilgu laiku bija pilsētas — republikas 
v a l d ī b a a r s a v ā m d a u d z a j ā m 
iestādēm. 

(Turpinājums sekos) 
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ROSMES DIENA 
A I J Ā S U I T E - T E K S T S 
A N D R I S D Z E N I S - FOTO 

• Stadions. Studenti ķeras pie 
darba 

21. maijā Valmierā notika Olim
piskās Rosmes diena. LU studenti un 
pasniedzēji, kas ir draugos ar sportu, 
agrā rīta stundā izbrauca no Rīgas, 
lai sagatavotu Valmieras stadionu 
pienācīgā kārtībā. Kā jau zināms, 
mēs visi gaidījām vienu no ko 
losālākajiem pasākumiem Latvijā 
vasarā — Vispasaules latviešu Tris-
zvaigžņu spēles. Tās notika Valmieras 
stadionā — tajā pašā, ko palīdzēja 
sakopt LU pārstāvji. Taču talcinieki 
ne tikai strādāja, bet arī sportoja un 
atpūtās. 

Notika so ļošanas stafete, kurā 
piedalījās pasniedzēju, filologu un 
ģeogrāfu komandas. Uzvarēja tie, 
kam j au pēc specialitātes nolemts 
daudz soļot, ceļot pētīt — tātad ģeo
grāfijas fakultātes studenti. Arī jaut
rības stafetē uzvarēja ģeogrāfi, bet vir
ves vilkšanā — filologi. Interesants 
skats bija, kad virves galos stājās un 
spēkiem mērojās LU pasniedzēju un 
stadiona strādnieku komanda. Ilgi 

i ! 
t i 

4» 

Tfļr 

• Viens no skaistākajiem priekš
nesumiem 
virve bija uzvilkta kā stīga, un 
nekustējās ne uz vienu pusi. Beigās 
tomēr uzvarēja stadiona strādnieki. 

Futbolā spīdošu uzvaru guva Eko
nomikas fakultātes studentu koman

da. Rezultāti — ekonomisti : ģeogrāfi 
(3:0). ekonomisti: pasniedzēji (2:1). 

Meitenes no Ekonomikas fakultā
tes, kuras arī piedalījās futbola mačā. 
teica: "Ģeogrāfi būtu bijuši mums 
nopietni pretinieki, taču musu cīņas 
taktika bija labāka, organizētāka, un 
iepriekšējās s acens ī ba s bija 
"izpumpējušas" ģeogrāfu spēkus." 

Sacensību plānā bija paredzēts ari 
volejbols Gaujas krastā, taču tas iz
palika. Jo laiks j a u negaida. Bija 
jāsēžas autobusos un jābrauc uz Val
mieras staciju, lai atgrieztos Rīga. 

Rosmes dienā piedalījās ari LU trīs 
aerobikas grupas, kas sniedza sporta 
draugiem muzikālu un sportisku 
p r i ekšnesumu. Vi lc ienā varēja 
pārliecināties, ka LU studenti ir ne 
tikai labi sportisti, bet ari dziedātāji. 
Visu ceļu līdz Rīgai savā starpā sa
centās, bet vēlāk apvienojās (vienotā 
kori) Ekonomikas un Ģeogrāfijas fa
kultātes studenti. Kas tagad Jāse
cina — uzvarēja draudzība? 

• Veselības un sporta izglītības katedras 
vadītājs J. Melbārdis apbalvo izturīgo soļotāju -
docentu L. Vītolu 

• Virvi velk spēcīgās I kursa ekonomistes 
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BRĪDIS KOPĀ AR POLU MAKARTNUU 

CERĪBĀ UZ ATBRĪVOŠANOS 
NO TUMSAS, KAS MUMS VISAPKĀRT 

TĀ RUNĀ, KA POLS MAKARTNUS GRIB APCIEMOT ARI LATVIJU, 
TĀDĒĻ STĀSTS ŠOREIZ PAR VINU 

1991. gada 25. janvāra 
vakarā Pols Makartnijs ar 
grupu ieradās Londonas 
Limehouse studijā un kapa 
uz mazās skatuvitcs, lai 
ierakstītu TV šovu. Pēc trim 
stundām dzima ieraksti 
v i s p ā r s t e i d z o š ā k a j a m 
"kontrabandas" albumam 
Pola radošajā mūžā. Bet 
20. maijā kolekcionāriem 
par prieku iznāca ipašs 
maztiražas disks ar uzstā
šanās ierakstu. 

Pols toreiz devās uz maz
pazīstamu Zieme|londonas 
studiju, lai ierakstītu 
"Unplugged"* — MTV šovu. 
kurā mākslinieki uzstājas 
bez elektronikas un 
pastiprinātāju palīdzības. 
Prom Makartnijs aizbrauca 
ar lielisku ideju. 

"Es iztēlojos, kā. tran
slējot "Unplugged" visā pa
saulē, kāds gaišs cilvēks 
noteikti izmanto iespēju un 
ieraksta videokasetē, lai 
pārvērstu to par kontra
b a n d a s preci ." tā Pols. 
"tāpēc mēs paši izlēmām 
"uztaisīt kontrabandu" . 
Atpakaļceļā no studijas, 
mašīnā, noklausījāmies ie
rakstus. Kad tikām mājās, 
j a u zinājām, ka a lbums 
būs. Izdosim to tādu. kāds 
sanācis." 

"Unplugged — The 
Official Bootleg" (Oficiāla 
Kontrabanda) ietver sevī 
vienu no vispārsteidzo
šākajiem Pola priekšnesu
miem. Tas ir dziļš blūzs un 
rokabilija. Sintezatori, sate-
lītraidītāji. Hofnera bass 
atstāti mājās kā lieki. Pols 
spēlē sešstīgu akustisko 
ģitāru, Hemiš Stjuarts — 
akustisko basu. Pols "Wlx" 
Vikens plinkšķina parastas 
klavieres un akordeonu, 
Linda Makartnija spēlē ar 
roku darbināmās indiāņu 
harmonikas un Pola jau 
nais bundz in ieks , ex 
Pretenders Blērs Kanin-
gems paliek pie vienkārša 

3 A U L M C C A R T N E Y 

komplekta. 
Viena no šova zvaigžņo

tajām minūtēm, kuru 3. 
aprīlī translēja MTV, bija 
dziesmas *1 lost my little 
girl" pirmais un vienīgais 
TV atskaņojums. Tā ir Pola 
pirmā dziesma, kas tapusi, 
kad slavenais mūziķis vēl 
bi ja četrpadsmitgadīgs 
Liverpūles skolaspuika. 

"The Ofīlcial Bootleg" ie
kļautas ari dziesmas "Blue 

Moon of Kentucky". "I've 
Just See A Face", "Every 
Night". "She's A Woman". 
"And I Love Her". "That 
Wou ld Be Something" . 
•Blackbird". "Junk". "Be 
Bop A Lula". "Good Rockin' 
Tonight" un "Here There 
and Everywhere". 

Ir arī trīs sevišķi ieraksti, 
kurus grupa nospēlēja tai 
liktenīgajā vakarā, taču tie 
neatspoguļojas MTV šovā. 

Tic ir "San Francisco Bay 
Blues" . "High Heeled 
Sneakers* un "Ain't No 
Sunshine". Ar pedejo Pols 
un grupa iepriecināja tikai 
nelielu (200) ielūgtu draugu 
pulciņu. Muziķi uzstājas 
mainītas lomas: Hemiš 
dziedāja vadošo vokā lu . 
Robljs spēlēja klavieres. 
Wlx — basu. Linda — sita
mos Instrumentus. Blcrs — 
trīsstūri , bet Pols pats 
"dauzī ja" bungas . "The 
Unplugged" ir Pola otra "ofi
ciāla kontrabanda". 1988. 
gada viņš ierakstīja "Back 
in the USSR" — rokenrola 
standartu kolekciju, kuru 
vienīgo izdeva Padomju 
Savienība. 

"Sis lr numurs divi "kon
t rabandu" sērija. Laba 
pieredze bija ar krievu vari
antu, un man ir prieks to 
darīt atkal."saka Pols. "paš
laik mums ir vinlla vari
ants, izdots Spānija kopa ar 
plates apvaku spāniski. Ta 
ka turieties, lingvisti! Es 
patiešām nezinu, ko tas no
zīmes. Mēs. iespējams, no
beigsim ar spānisko tulko
jumu "Madam, tā ir mana 
bagāža"." 

Kopā tika izdotas tikai 
500 000 Unplugged — The 
Ofīlcial Bootleg kopijas, 

•nepieslēgts elektris -
Li^ļJ kajam tīklam 

No angļu valodas 
tulkojusi ILZE JOZEPA 

Redakcijas piebilde. 
Ilze kļuvusi LU studente. 

Apsveicam! 
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CIENĪJAMIE STUDENTI! 
1992. gada pavasarī 'reorganizē

tais" Jaunatnes teātris pēc aiziešanas 
no vecās Dailes telpām, pateicoties 
Studentu teātra atsaucībai, mājvietu 
sev atradis LU Ķīmijas fakultātē 
(Kr. Valdemāra Ielā 48). Šomēnes Jūs 
tiekat mīli gaidīti uz izrādēm: 

"Svešinieka sirds" — 10.. 22. un 29. septembri 19.00 (Zentas 
Mauriņas dzlesmuspčle. Mārtiņa Brauna mūzika. Izrādes 
režisors Valentīns Maculēvlčs, māksliniece Ināra Gauja) 

"Johaldīl" — 15. un 24. septembri 19.00 (Komēdija, kas 
tapusi pēc S. Mrožeka "Māja uz robežas" un F. Arrabala 
"Pikniks" absurda viencēlieniem, režisors Valentīns Maculevičs. 
māksliniece Ināra Gauja, izrādē izmantota Ludviga van 
Bēthovena un Raimonda Paula mūzika). 

Studentiem jāmaksā tikai puse no biļetes vērtības — 20 
santīmi. Biļetes varat Iegādāties pirms Izrādes Ķīmijas 
fakultātē, vai ari Dalies teātra kasē. 

Ja vēlaties biļetes pasūtīt visam kolektīvam vai arī ne
daudz nopelnīt, strādājot par biļešu Izplatītājiem, zvaniet 
Jaunatnes teātra administratorei Gunai Kārkliņal — 405778 
(vakaros). 

Uzmanību laikraksta "Universitātes Avize" faniem, 
lasītājiem un šķirstītajiem! Sākot ar šī mācību gada avīzes 
1. numuru, publicēsim katra mēneša atzīmējamo vārda 

dienu vārdus ar to nozīmēm. Tas būs sava veida apsveikums 
LU studentiem, studentēm un mācību spēkiem vārda dienās, 
kā ari katrs varēs uzzināt, ko nozīme paša vārds, no kura 
vārda tas savukārt celles, kad un kur tas Ir pirmoreiz fiksēts 
Latvijā. Ticam, ka tā būs interesanta lasāmviela, no kuras 
Jūs varēsiet iegūt j aunas zināšanas par latviešu 
personvārdiem. Daudzi no tiem aizgūti no citam tautām, bet 
Ir ari senie, plrmskristlānisma laika latviešu personvārdi, ka. 
piemēram. Alnis. Irbe. u.c. 

Vārda dienu sarakstam par pamatu ņemta Kļava Šiliņa 
"Latviešu personvārdu vārdnīca". R.: Zinātne. 1990. 

SVEICAM VĀRDA DIENA! 

Septembri 
1. Ilmārs — somu valoda Urna — gaiss, vārda pamatā, 

domājams sens somugru debesu dieva vārds, pirmo reizi 
fiksēts 1893. g.. Vidzemē. 

Iluta — droši vien fonētiski darināts vārds, pirmo reizi 
fiksēts 1935. g.. Rīgā. 

2. Eliza — ebreju valodā Ellshā — dievs Ir glābiņš, pirmo 
reizi fiksēts 1845. g. Ļaudonā. Vidzemē. 

Llzete —> Elizabete (ebreju valodā elischeba — dievs Ir 
mans zvērests), pirmo reizi fiksēts 19. gs. 2. cet.. Rīgā. 

Zete —> Elizabete, pirmo reizi fiksēts 19. gs. beigās. Rīgā. 

P.S. Bet Zinību dienā - 1. septembri vārda diena bija mūsu 
kolēģim dators pedālis tam. Tā Ja. 

Konsultatīvā centra "Māra-S" 
reklāmas nodaļai 
vajadzīgi 

k.c.MÂRA-S 

EKLĀMAS AĢENTI 

No 1. oktobra notiks specializēti kursi, (vakaros) 
Pieteikties Rīgā, Elizabetes ielā 23, II stāvā 
Tālr. 320831. 

UN AĢENTES 

P.S. Neatjautīgos, pesimistus un... lūdz neatsaukties 

12. septeiobrī 
pīkst 16.00 LU Mazajā 

aulā dzejnieces no Kanādas 
G. Ikona» - Krūrniņas 
dzejas pēcpusdiena. 

Aicināti visi interesenti. 
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